
 

 

Publiekssamenvatting 

PFAS in bloed van de Nederlandse bevolking 

PFAS is een grote groep van chemische stoffen die door de mens zijn gemaakt. Deze 

stoffen zitten in veel verschillende producten, zoals antiaanbaklagen, 

verpakkingsmaterialen voor voedsel en in kleding. Bij het proces om PFAS te maken en 

het gebruik van producten waar ze in zitten, kan PFAS in de lucht, het water en de 

bodem terechtkomen. De Nederlandse bevolking krijgt ze op verschillende manieren 

binnen, via voedsel en drinkwater maar ook op andere manieren zoals via inademing en 

via de huid. 

 

Uit onderzoek van het RIVM blijkt dat mensen in Nederland meerdere PFAS in hun bloed 

hebben. Er is gekeken naar 28 PFAS in bloed dat in 2016 en 2017 is verzameld. In bijna 

alle bloedmonsters zijn minimaal zeven verschillende PFAS gevonden (PFOA, PFNA, 

PFDA, PFUnDA, PFHxS, PFHpS en PFOS). In het algemeen zijn de hoeveelheden PFOS 

het hoogst, gevolgd door PFOA.  

 

Bij bijna de hele bevolking zit er meer PFAS in bloed dan de gezondheidskundige 

grenswaarde die daarvoor bestaat. Dit bevestigt de resultaten van eerder onderzoek van 

het RIVM en de Europese Voedselveiligheidsautoriteit (EFSA) dat mensen te veel PFAS 

binnenkrijgen. Boven de grenswaarde zijn effecten op het immuunsysteem niet uit te 

sluiten.  

 

Bij kinderen en vrouwen in de vruchtbare leeftijd zijn iets lagere hoeveelheden PFAS 

gevonden dan bij de rest van de bevolking. Bij inwoners van de regio’s Dordrecht en 

Westerschelde zijn de hoeveelheden van enkele PFAS iets hoger dan in de rest van 

Nederland. Het RIVM keek met extra aandacht naar deze twee regio’s, omdat ze in de 

buurt liggen van fabrieken waaruit PFAS in de omgeving is terechtgekomen. 

 

Wat de gevonden hoeveelheden in de bloedmonsters precies betekenen voor de 

gezondheid van de Nederlandse bevolking kan het RIVM nu niet zeggen. Bij een hogere 

blootstelling aan PFAS zijn ook andere gezondheidseffecten niet uit te sluiten. 

Bijvoorbeeld effecten op de ontwikkeling van het ongeboren kind, de lever en op 

cholesterol in bloed. Alleen is niet precies bekend bij welke hoeveelheden en in welke 

mate deze effecten optreden. Daar is ander onderzoek voor nodig.  

 

Dit is het eerste onderzoek dat een beeld geeft van de hoeveelheid PFAS in bloed van de 

Nederlandse bevolking. Dit onderzoek is onderdeel van een breder 

onderzoeksprogramma in opdracht van de ministeries van VWS, IenW en LVVN. Het 

RIVM onderzoekt voor dit programma wat de mogelijkheden zijn om de blootstelling van 

mensen aan PFAS te verminderen.  

 


